
پیر مدیرانِ خسته!
سید محمود رضوی، تهیه کننده سینما 
در صفحــه شــخصی خــود در توییتی 
درباره موج تخریب مدیــران جوان صدا 
و ســیما در فضای مجازی، نوشت: »یک 
جریان از صبح دیروز شــروع به تخریب 
نیروهای جوان انقلابی صداوسیما کرده. 
خط تخریب و حمله به مسعود معینی پور، 
حسین رنجبران، محمد مهدی رحمتی در یک روز بعد از حواشی 48 ساعت 
گذشــته ســیما، بوی خوبی نمیده. آیا باید منتظر تخریب علی فروغی هم 

باشیم؟ آیا پای پیر مدیران خسته سیما وسط است؟«

تاکتیک رسانه ای نازی ها
بســیاری از فعالان مجازی و رســانه ای، 
هنرمنــدان و چهره هــای شــاخص، به 
گزارش جنجالی خبرگزاری رویترز درباره 
کشته شدگان اغتشاش های آبان واکنش 
نشان داده اند. در این میان مهدی فضائلی، 
معاون دفتر حفظ و نشر آثار رهبر معظم 
انقلاب هم در صفحه توییترش در این باره 
نوشته است: »دروغ بزرگ، توصیه مشاور هیتلر و ابزار نازی ها در جنگ جهانی 
دوم بود. این تاکتیک امروز از سوی رسانه های لیبرال، مانند رویترز، بی بی سی 

و رادیو فردا به صورت حداکثری درحال استفاده است«.

مدیریتِ بدون شرح
روزبه بمانی، خواننده و آهنگساز موسیقی 
کشــورمان با انتشــار تصویری از جزیره 
آشــوراده، در انتقاد از مدیران محلی در 
صفحه شخصی اش نوشت: »اینجا آشوراده 
تنها جزیره  ایرانی دریای خزره. جزیره ای 
که جزو اولین زیســتگاه های کره  زمین 
شناخته شده و حدود نیمی از خاویار ایران 
از ساحل این جزیره تو خلیج گرگان بدست میومده. چندساله که به دلیل عدم 
مدیریــت و لایروبی نکردن کانال های ورودی، خلیج به یک جزیره  متروک و 
بی سکنه تبدیل شده؛ آب دریا چندین متر عقب رفته؛ تقریباً ماهی ای داخلش 
وجود نداره و تا چند سال دیگه با همین مدیریت کلاً خشک میشه. یه چنین 
جزیره  بی سکنه ای با شیلات نیمه تعطیل و خونه های متروک، تصویر غم انگیز 

و بدون شرحیه از مدیریت اخیرمون«.

کمپوت های آناناس جنجالی
به تازگی بخش نامه عجیب و غریب ستاد 
مقابله با تحریم درباره کمپوت آناناس در 
فضای مجازی منتشــر شده که حسابی 
ســروصدا به پا کرده است. ستاد مقابله با 
تحریم، در این بخش نامه عجیب خواستار 
اختصاص دادن ردیــف ارزی بالاتری به 
واردات کمپوت آناناس شده است. یکی از 
فعالان رسانه ای و مجازی با انتشار تصویر این بخش نامه در صفحه توییترش  
نوشته اســت: »وای به حال صنایعی که اولویت ســتاد مقابله با تهدید های 
تحریمش، کمپوت آناناس باشــد! کدام آقازاده هوس واردات کمپوت آناناس 
کرده که به خاطرش منابع ارزی را تاراج می کنید؟ پســر سفیرمان در فلان 

جا یا بهمان جا؟«

 کیان راد بر اســاس متر و معیارهای ســازمان های 
جهانی و نظر کارشناس های رسانه ای، »رویترز« دومین 
رسانه بزرگ و پرکار جهان است. این یعنی اخباری که 
رویترز به اشــتراک می گذارد باید در زمره معتبر ترین 
اخبار جهان باشد، اما این خبرگزاری بارها ثابت کرده اگر 
پای منافع خاص در میان باشد، حاضر است آیین نامه 
قانونی و حتی وجدان رسانه ای خود را هم زیر پا بگذارد 
و اخباری را به اشتراک بگذارد که تنها برآمده از تخیل 

یک نویسنده بی نام و نشان محسوب می شوند!

غلورسانهای
روز دوشــنبه بود که گــزارش خبرگــزاری رویترز از 
اغتشاش های آبان ماه ایران، مثل بمب در فضای مجازی 
منفجر شد. در بخشی از مطلب جنجالی رویترز که با 
عنوان »گزارش ویــژه« در صفحه اول آن قرار گرفته، 
آمده اســت در جریان اغتشاش های اخیر در برخی از 
شهرهای ایران، حدود هزار و 500 نفر کشته شده  اند! 
رویترز ادعا کرده این آمار را از ســه مسئول در وزارت 

کشور ایران بدست آورده اما نامی از آن ها نبرده است.
اگر می خواهید عمق این غلو رســانه ای را درک کنید، 
بد نیست بدانید حتی ســازمان عفو بین الملل که به 
ارائه آمارهای اغراق آمیز معروف اســت هم در آخرین 
گزارشش اعلام کرده بود در جریان اغتشاش های ایران 

حدود 300 نفر کشته شده اند!

روزی50دروغ
خبرگــزاری رویتــرز در آیین نامــه اش بنــدی دارد که 
خبرنگارهایــش را مجبور می کند برای گزارش نویســی 
- به خصوص گزارش هایــی درباره تحولات مهم جهانی- 
منابعشــان را به صورت دقیق برای مخاطب مشــخص 
کننــد. در همین بند از آیین نامه آمده ارائه گزارش بدون 
منبع، هیچ جوره مورد قبول این رســانه نیست مگر در 
موارد خاص امنیتی. البته در قسمت دیگری از آیین نامه 
تأکید شــده که این گزارش ها در مقایسه با گزارش های 

دیگر خبرگزاری، غیرقابل اتکا محسوب می شوند. رویترز 
اما در همین چند سال اخیر بارها آیین نامه خود را نقض 
کرده اســت. نمونه اش ماجرای مذاکرات ایران و 1+5. در 
آن ماجرا، انتشار پی در پی گزارش های بی سند و مدرک 
رویترز از تخلف های هسته ای ایران، علاوه بر آژانس اتمی، 
صدای محمد جواد ظریف را هم درآورد. ظریف که در آن 
روزها سعی می کرد برای پیشبرد مذاکرات، خیلی سر به 
سر رسانه های غربی نگذارد، دست آخر آب پاکی را روی 
دست رویترز ریخت و گفت: »بدانید که خبرگزاری رویترز 
روزی 50 خبر دروغ راجع به اقتصاد ایران تولید می کند«.

عددسازیرویترز
گزارش رویترز نه نام نویسنده دارد و نه منبع مشخص. به 
همین خاطر رســانه ها می گویند این آمار احتمالاً از روی 
وب سایت منافقین جمع آوری شده است. سایت منافقین 
حدود یک هفته پیش از رویترز آمار کشته های اغتشاش ها 
را هــزار و 500 نفر اعلام کــرده بود. با این همه اما اهالی 
توییتر خیلی زود نسبت به گزارش جنجالی رویترز واکنش 
نشان دادند و هشتگ #عددســازی_رویترز را در توییتر 
فارســی ترند کردند. یکی از کاربران در انتقاد از سکوت 
مسئولان درباره گزارش رویترز و همچنین تعلل در اعلام 
آمار رســمی از کشته شدگان، نوشته است: »وقتی آقایان 
روزه ســکوت می گیرند فضا برای عددســازی رویترز باز 
می شــود تا به نقل از ســه فرد مجهول و در گزارشی که 
نویسنده ندارد از هزار و 500 کشته رونمایی شود«. کاربر 
دیگری هم نوشته است: »ابعاد دروغ بزرگ رویترز آن قدر 
مضحک بود که صدای کارشناس بی بی سی هم در اومد 
بعد یه عده با شوق میگن آمار مال رویترزه، انگار زبونم لال 

وحی نازل شده«.

20هزارنفر
»علیرضــا ظریفیان یگانــه« رئیس مرکــز ارتباطات و 
اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی، نخستین 
مسئول ایرانی بود که به گزارش رویترز واکنش نشان داد. 

ظریفیان در بخشی از مصاحبه اش دراین باره گفته است: 
»این نحو از خبر نوشــتن و ادعا کردن اساساً کار خاصی 
ندارد؛ کافی است بر اساس یک برنامه از پیش تعیین شده 
عملیات روانی، یکسری ادعای واهی کنار هم چیده شود 
و وقتی از این رســانه درخواست منبع و سند شد، شما 
را به موجــودات نامرئی ارجاع دهد که هیچ امکانی برای 
صحت سنجی آن ها وجود ندارد؛ بنابراین ادعای خبرگزاری 
رویترز نه فقط از باب امنیتی و اطلاعاتی که از جنبه  خبری 
هم کاملاً فاقد ارزش و لطمه  ای شــدید به اعتبار از پیش 
مخدوش شــده این خبرگزاری است. این خبرسازی های 
جعلی و بدون مــدرک اعتباری ندارد. حــالا که رویترز 
نمی خواسته منبع یا سند یا حتی یک قرینه  کوچک ارائه 
دهد، چرا به هزار و 500 نفر کفایت کرده، مثلاً می توانست 

بگوید 20هزار نفر را کشته اند«!

تکذیبجلسهرهبریبااعضایدولت
البته آمار تقلبی از کشته شدگان اغتشاش ها، تنها مورد 
جنجالی گزارش خبرگزاری رویترز نیســت. در بخش 
دیگری از این گزارش آمده، جلسه  مشترکی میان رهبر 
معظم انقلاب، رئیس جمهور و اعضای کابینه دولت در 
روز »2۶ آبان - 1۷ نوامبر« و حتی پس از آن در مورد 
آشوب ها تشکیل شده است. رویترز در ادامه گزارشش 
ادعای عجیب و غریب دیگری هم درباره جزئیات این 

جلسات مطرح کرده است. 
برخلاف مسئولان که در قبال آمار کشته ها روزه سکوت 
گرفته اند اما یکی از مقام های دفتر رهبر معظم انقلاب 
در مصاحبه اش با خبرگزاری باشگاه خبرنگاران، این ادعا 
را تکذیب کرده و گفته تنها دستور رهبر انقلاب در مورد 
قربانیان آبان ۹8، همان »دستور رأفت« ایشان است که 
به صورت مکتوب و در پاســخ به گزارش دبیر شورای 

عالی امنیت ملی در رسانه ها منتشر شد.

درچندروزآینده
هرچند مســئولان کم و بیش به گــزارش خبرگزاری 
رویترز واکنش نشــان داده اند امــا همچنان برخلاف 
مطالبه کاربران فضای مجازی و رســانه ها، آمار دقیق 
کشــته های اغتشــاش های آبان را اعــلام نکرده اند. 
موضوعی که به گفته کارشــناس های سیاسی، دست 
رسانه های آن طرفی مثل رویترز را حسابی باز گذاشته 
و این رســانه ها بدون اینکه رقیبی در مقابل خودشان 
ببینند، به راحتی اخبار مورد نظرشان را در سطح جهانی 
منتشر می کنند و از آنجایی که هیچ آمار موثقی به نقل 
از مسئولان ایرانی وجود ندارد، ادعای این رسانه ها مورد 

قبول جامعه جهانی قرار می گیرد. 
البته حجت الاســلام محمدجعفر منتظری، دادستان 
کل کشــور، روز گذشته وعده داد مسئولان در چند روز 
آینده آمار دقیق کشته ها را به تفکیک نیروهای امنیتی و 
اغتشاشگرها، در اختیار رسانه ها قرار خواهند داد. حالا باید 
منتظر بمانیم تا ببینیم آمار واقعی کشته ها تا چه اندازه با 

آمار عجیب و غریب خبرگزاری رویترز تفاوت دارد.

دست شما درد نکنه اما ... 

قدس زندگی: وزیر صمت خوش خبری داد که خدا را شــکر، تولید خودرو 
افزایش یافته و به 4 هزار دستگاه در روز رسیده است. دبیر انجمن قطعه سازان 
هم دو ساعت بعدش مصاحبه کرد و گفت: افزایش تولید خودرو نتیجه همت 
قطعه ســازان بوده است. دَمِ همت قطعه سازان با وجدانمان گرم که دبیرشان 
روی دســت وزیر صمت و خبر شیرینش بلند شد و اعلام کرد دلیل افزایش 
تولید چه بوده اســت. اما چیزی که این خبر را به کاممان تلخ که نه، ترُش 
می کند این اســت که الان اگر ما به عنوان یک مقام غیرمسئول اعلام کنیم 
کیفیت خودروهای تولیدی امســال، نسبت به سال های پیش باز هم کاهش 
پیدا کرده است، هیچ مقام مسئولی حاضر نمی شود دو ساعت بعدش مصاحبه 
و اعلام کند افزایش هرســاله »بی کیفیتی« خودروهای داخلی، نتیجه همت 

کدام خودروساز یا قطعه ساز است؟
اگر فکر می کنید این سؤال ما برای ترش کردن اوقات و اخبار کافی نیست، تیتر 
خبری را که خبرگزاری ها دو سه روز پیش منتشر کردند یادآوری می کنیم: 
»دو شرکت بزرگ خودروسازی و برخی قطعه سازان و واردکنندگان وابسته به 

آن ها به قاچاق قطعات متهم شدند«!   

باور می کنید؟
قدس زندگی: پیشگویی و رمالی و... آن هم در قرن 21 باید چیزی شبیه به 
جوک باشد اما معلوم نیست چرا بشر دوپا، چه در 1/1/1 و چه امروز، هنوز به 
اینجور چیزها اعتقاد داشته و دارد. برای نمونه )اگر از هشت پا، طوطی، خرگوش 
و... پیشگو صرف نظر کنیم( می شود به پیشگویی های »نوسترآداموس« معروف 
اشاره کرد که هنوز طرفداران خودش را دارد. لابد به مناسبت نزدیک شدن به 
سال 2020 »عصر امروز« چند پیشگویی این پیشگو و اخترشناس فرانسوی 
درباره سال 2020 را منتشر کرده است. با این توضیح که نوسترآداموس 4۶5 

سال پیش این حرف ها را زده، چند نمونه اش را بخوانید: 
1- تــرور یا مرگ یک رهبر در آمریکا که برخی مفســران آن را به »ترامپ« 

ربط داده اند. 
2-وداع یک پادشاه با تاج و تخت که لابد ملکه انگلیس است!

3- درگیری نظامی دو قدرت بزرگ دنیا که مثلاً می تواند تبدیل شدن درگیری 
اقتصادی چین و آمریکا به جنگ نظامی باشد.

4- رکود اقتصاد جهانی که با رکود اقتصادی در یک کشور بزرگ آغاز می شود. 
5- زلزله بزرگ در قاره آمریکا، رواج ســفر انســان به فضا، نزدیک شدن یک 
شــهاب سنگ بزرگ به روسیه و تهدید داخلی علیه رهبر روسیه و... از جمله 
موارد دیگری است که می گویند برای سال پیش روی میلادی پیشگویی شده 
اســت. اگر احتمالاً تصمیم به باور کردن همــه این موارد دارید، اول کمی به 
پیشگویی های محقق نشده این ستاره شناس برای سال های گذشته فکر کنید!
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ورزش
تأملی در رازهای جدایی احتمالی  کالدرون

پیرمرد  و  دریا

سنگین ترین شکست مشهدی ها در تبریز رقم خورد

 »شهرخودرو« 
در محاصره هندبالیست ها!

برای سالگرد عروج غواصان شهید
ماهی و خاک

جای ماهی کجاست ؟ در دریا 
پس چرا زیر خاک ها بودند؟

ماهی و خاک! قصه تلخی است   
کاش در آب ها رها بودند

دست بسته به شهر آوردند   
صدو هفتادوپنج ماهی را

ماهی و دست بسته زیر خاک!      
من نمی فهمم این سیاهی را

این سیاهی که یک نفر با خاک       
بکشد ساکنان دریا را

ماهی و دست بسته زیر خاک؟     
حل کند یک نفر معما را

بیست و نه سال منتظر بودیم       
پیرمان کرد داغ ماهی ها

خانه روشن شد از رسیدنشان         
تا که طی شد فراق ماهی ها

خبرگزاری ای که به قول ظریف روزانه 50  دروغ می گوید، ادعا کرده هزار و 500 نفر در اغتشاش های آبان ماه کشته شدند!

»پینوکیو«آدمشد،»رویترز«نه

 جنگ روانی مرد ایتالیایی و هیئت مدیره آبی ها 
روی اعصاب هواداران ادامه دارد

 استوری بازی استرا 
با استقلال

س
فار

 / 
تر

س
ک گ

 نی
دق

صا
س:

عک

روزمره نگاری

تُرش و شیرین

  عباسعلی سپاهی یونسی

شعرِ تر

وحید جلیلی در نشست خبری »جشنواره مردمی عمار« مطرح کرد

جایخالیقصهحماسهدانشمندان
ایرانیرویپردهسینماها

در پی اعلام پرفروش های نشر امیرکبیر

»آذریزدی« از »مارکز« و »اگزوپری« سبقت گرفت
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سینا حسینی: ماجرای خســته کننده استراماچونی و 
استقلال نه تنها تمام نمی شــود بلکه هر روز غم انگیزتر از 
روز قبل می شود. به همان مقداری که او نمی خواهد قبل از 
پذیرش شروطش به تهران بیاید، هیئت مدیره استقلال هم 
تمایلی ندارد شرایط او را بپذیرد بر همین اساس کشمکش 
میان او و هیئت مدیره دوباره به اوج رسیده تا یک بار دیگر 

هواداران استقلال تمرکز خود را به کلی از دست دهند.
اما چرا و چگونه این داستان دوباره به ترند یک ورزشی ها در 
شبکه های اجتماعی تبدیل شد، عدم حضور وی در ایران 
سؤالاتی را برای علاقه مندان به استقلال به وجود آورد، بر 
همین اساس عوامل فوتبال برتر فتح الله زاده را به عنوان عضو 
هیئت مدیره باشگاه به عنوان میهمان تلفنی روی خط آوردند 
تا درباره آخرین وضعیت استراماچونی از او سؤال کنند، فتح 
الله زاده در واکنش به پرسش های مجری برنامه تلویزیونی 
به نوعی کاملاً نامحسوس به شرایط سخت و غیر قابل هضم 
سرمربی ایتالیایی اشــاره کرد و مدعی شد با برخی شروط 
استراماچونی می توانیم کنار بیاییم اما برخی اتفاقات به هیچ 

عنوان قابل قبول نیست!
این اظهارات نشان می داد احتمال بازگشت استراماچونی به 
پایین ترین حد ممکن رسیده اما فتح الله زاده با قاطعیت از 
نیامدن استراماچونی حرف نزد، تا اگر اتفاقات غیر منتظره ای 
رخ داد بازنده بازی نباشد، اما انتشار استوری های جنجال 
برانگیز استراماچونی پس از اظهارات فتح الله زاده این واقعیت 
را برملا ســاخت فاصله میان مرد ایتالیایی و هیئت مدیره 

استقلال بسیار زیاد است.

استوری های استرا
اســتراماچونی که با درک فضای کانون های هواداری به 
خوبی می دانســت می تواند با انتشار چند استوری فشار 
وارده به مجموعه مدیریتی استقلال را دو چندان کند این 
حرکت را انجام داد تا فضای مجازی و شبکه های اجتماعی 
بار دیگر به صورت یکپارچه به مدیریت باشگاه استقلال 
حمله ور شــوند که چرا مانع از بازگشــت استراماچونی 
می شوند، دقیقاً همان چیزی که ســرمربی ایتالیایی به 
دنبال آن بود و قصد داشــت به واســطه آن از مجموعه 

مدیریتی استقلال امتیاز بگیرد.

جنگ علنی
اما به نظر می آید طرفین درگیر در این پروسه این بار بر خلاف 
نوبت های قبلی قصد ندارند برابر همدیگر از سیاست نمایشی 
سازش و دوستی استفاده کنند بلکه جنگ علنی شده و دیگر 

خبری از لبخند و شعارهای صلح طلبانه نیست! برای اثبات 
این فرضیه می توان به پیام تهدید آمیز کانال رسمی باشگاه 
استقلال در شبکه های اجتماعی اشاره کرد، جایی که مدیران 
استقلال استراماچونی را تهدید به افشاگری کردند و مدعی 
شدند ایمیل های وکلای استراماچونی را منتشر خواهند کرد 

تا افکارعمومی در جریان تمام حقایق قرار گیرند.

نوشداروی گرانقیمت
در همین کش و قوس شنیده می شود راه های جلوگیری 
از بحران هم در نظر گرفته شــده است، به شکلی که گفته 
می شود مدیران استقلال قصد دارند؛ با خریدهای پر سر و صدا 
هواداران ناراضی را تا حدودی راضی کنند تا ماجرای خروج 
استراماچونی به این ترتیب مدیریت شود. به همین دلیل خبر 
مذاکره احتمالی با پژمان منتظری و پاتوسی در فضای رسانه 
ای مطرح شد تا فضا و جو حاکم بر اردوگاه هواداران استقلال 
آماده سازی شود تا چنانچه اعتراضی هم رخ داد با این روش 

اعتراض ها مدیریت شود.

جنگ روانی مرد ایتالیایی و هیئت مدیره آبی ها روی اعصاب هواداران ادامه دارد

استوری بازی استرا با استقلال

لیون خواهان تمدید قرارداد دپای
ورزش:باشگاه المپیک لیون از آنجایی که خواهان حفظ کاپیتان تیم فوتبالش است، تمدید 
قرارداد با ممفیس دپای را تدارک می بیند. دپای هر چند با مشکل مصدومیت سنگین 
پارگی رباط صلیبی مواجه است و تا مدت ها قادر به همراهی و حضور برای لیونی ها نخواهد 
بود اما بازیکنی نیست که باشگاهش از وی دل بکند.براساس گزارشی منتشر شده در 
روزنامه ورزشی اکیپ، امضای تفاهم نامه کاری جدید با ستاره 25 ساله هلندی در دستور 
کار المپیکی هاست.به همین منظور ژان میشل آئولا به عنوان عالی ترین مقام باشگاه 

می کوشد تا با گلزن تکنیکی صحبت های اولیه را انجام دهد.

پیشنهاد چلسی برای ایسکو؛ 50 میلیون یورو
ورزش: باشگاه چلسی در نظر دارد که پیشنهاد 50 میلیون یورویی خود برای خرید ایسکو، 
هافبک اسپانیایی رئال مادرید، را در پنجره نقل و انتقالاتی ژانویه ارائه کند. هافبک جوان 
تیم ملی اسپانیا پس از جدایی زیدان و حضور لوپتگی و سولاری روی نیمکت رئال مادرید 
از دوران اوج خود فاصله گرفت. او همچنین سال گذشته عمل جراحی انجام داده و پس از 
گذراندن دوران مصدومیت خود به یک نیمکت نشین صرف در رئال مادرید تبدیل شد. 
او در 290 بازی برای رئالی ها به میدان رفته و 48 گل به ثمر رسانده است. منچسترسیتی 

نیز یکی دیگر از تیم هایی است که علاقه بسیاری به جذب این بازیکن دارد.

نادال: فدرر مسی نیست
ورزش: رافا نادال در مصاحبه با نشریه مارکا به مقایسه خودش و راجر فدرر به عنوان رونالدو 
و مسی فوتبال واکنش نشان داد. نادال در مصاحبه با مارکا و در واکنش به این القاب گفت:» 
فوتبال و تنیس، دو ورزش کاملا متفاوت هستند و چنین مقایسه ای ممکن نیست. من 
رونالدو نیستم و فدرر هم مسی نیست. خصوصیات من با رونالدو و فدرر با مسی تفاوت های 
عمده ای دارد. هر کسی مثل خودش است و از این مقایسه ها خوشم نمی آید.«او در مورد 
وضعیت رئال مادرید گفت:» بازهم از تماشای بازی های تیم محبوبم لذت می برم.  آن ها 

مصدومان زیادی هم داشته اند و به خصوص حضور هازارد در ترکیب تیم حیاتی است.«

رونالدو ثروتمندترین فوتبالیست یک دهه اخیر
ورزش: فوربس ۱0 ورزشــکار ثروتمند یک دهه اخیر جهان را اعلام کرد که فلوید 
می ودر در صدر قرار گرفته اســت. ممکن است مسی بیشتر از رونالدو دریافت کند 
اما رونالدو به لطف توانایی فروش پست های رســانه های اجتماعی خود، به عنوان 
بالاترین فرد فوتبالی در جهان، در لیست بیشترین دریافتی  قرار دارد. فهرست پنج 
ورزشکار ثروتمند دنیا در یک دهه اخیر به شــرح زیر است: ۱- فلوید می ودر  9۱5 
میلیون دلار2- کریستیانو رونالدو 800 میلیون دلار۳- لیونل مسی ۷50 میلیون 

دلار4- لبرون جیمز ۶80 میلیون دلار 5- راجر فدرر ۶40 میلیون دلار

جواد رستم زاده: اتفاقاً خوب یادم هست آرژانتین 90 
را. آرژانتینی که ازقضا در آن عاشــق »مارادونا«، »کانی 
گیا«، »گویــی گوچه ها« و »کالدرون« بــودم. هر کدام 
بنا به دلایلی. مارادونا چون مارادونا بــود و »کانی گیا« 
را چون مثل سرخ پوســت ها بی قاعده حمله می کرد و 
دروازه ها را فتح می کرد. گل های او به برزیل و ایتالیا دیوانه 

کننده بودند. »گوی گوچه ها« را چون از روی نیمکت 
آمد و درون دروازه آرژانتین غوغا کرد و 

کالدرون را به خاطر سبک بازی 
و هوش بالایــش در قامت 

شماره ۶. 
کالدرون را بــا همان 

رنگی  چشــم های 
و موهای فــر بلند 
ستون بهترین تیم 
جام می دانســتم 
و معتقد بــودم او 
می جنگد تا مارادونا 
شعبده کند و »کانی 

گیا« و »بروچگا« گل 
بزنند. 

دوشنبه شــب که پیرمرد 
آرژانتینی از پنالتی سوخته در 

فینال 90 و حمایت زیر پوستی داور 
از آلمان ها می گفت تمــام آن صحنه ها چون 

فیلم های صامت از جلو چشمانم رژه رفتند. اتفاقاً چقدر 
کالدرون هنوز شــبیه آن روزهایش باقی مانده. اگرچه 
چهره اش تغییر کرده و از موهای فر بلندش خبری نیست 
اما چشمانش و مرامش هنوز همان است. این بار در قامت 
ســرمربی می جنگد تا تیمش جلو رود. نمی خواهم از او 
اسطوره ای بسازم که البته او هم در آخر حرف هایش گفت 

بدون پول و حقوق به ایران باز نخواهد گشت.
 می خواهم از معرفتش بگویم که صادقانه آمد و گفت که 
مانند ســرمربی تیم ملی و چون استراماچونی تیم را در 
بدترین زمان ممکن رها نکرده و تنها ایستاده و با مشکلات 
جنگیده تا به ایستگاه مناسبی تیم را برساند. کالدرون به 
استراماچونی حق می دهد و البته تأکید دارد که به خاطر 
مسئولیت پذیری که از خانواده ۱۱ نفره اش به ارث برده 
پای تعهدش ایستاده و حالا نوبت طرف مقابل است که 

معرفت و تعهدش را ثابت کند. طعنه آمیز اینکه در تمام 
زمانی که او از بدرفتاری ها و کج عهدی ها در پرسپولیس 
می گفت یک لحظه آن لبخند زیر پوستی از لبانش نرفت 
و کاملًا با آرامش حرف هایش را زد. چرا؟ چون تا آخرین 
توانش پای تیم و تعهدش مانده و بهانه ای دســت هیچ 
کسی نداده است. او با آن همه افتخار و تجربه و گرانقیمت 
بودنش بــرف پارو کــرده، دروازه را هــل داده، زمین را 
خط کشی کرده و از جیب خودش قیف 
و سایر وسایل تمرین را خریده تا 
کار در تیم لنــگ نماد و این 
در حالی است که برخی 
سرمربیان وطنی و غیر 
وطنی سر تمرین باد 
در دماغ انداخته و 
دست به ســیاه و 

سفید نمی زنند. 
بــرای مایــی که 
در روزگاری ســر 
می کنیــم کــه در 
فوتبــال دورویــی 
و پنهــان کاری ابــزار 
موفقیــت خیلی هاســت 
وقتی او صادقانــه و بی واهمه 
می گوید که دنبال خرید استنلی و 
دیاباته بوده چقدر شوق انگیز بود و جدید. او 
ساده دلانه بازیکنان رقیبان را ستایش می کرد و تاکتیک 
ذهنی اش را برای استفاده از همه بازیکنانش رو می کرد. 
خیلی با طعنه می گویند کالــدرون احتمالاً همان یک 
دســت کت و شــلوار و کروات قرمز را دارد که با خود از 
کشــورش آورده اما واقعیت این است که پیرمرد چشم 
رنگی زحمتکش برای ما درس های زیــادی از زندگی، 
صداقت و حرفه ای گری آورده که باید در ذهن بسپاریم 
و عمل کنیم. کالدرون شــاید برود و دیگر برنگردد ولی 
سختکوشی و معرفت و تربیت او برای همیشه در ذهن 
ما خواهد ماند. درست مثل حسرت همان پنالتی واضحی 
که در محوطه جریمه آلمان ها در فینال جام جهانی 90 
روی او انجام شد و»ادگاردو کودسال« مکزیکی نخواست 
ببیند تا ما اشک های مارادونا و کالدرون را ارزشمند تر از 

قهرمانی آلمان ها بدانیم تا ابد.

ورزش: رئیس فدراسیون بسکتبال معتقد است: این رشته 
۱0 سال طلایی خود را از دست داده است. رامین طباطبایی، 
رئیس فدراسیون بسکتبال درنشست خبری خود اظهار 
کرد: فدراسیون بسکتبال ظرفیت زیادی در گذشته داشت 
که آن را از دست داد، ما می توانستیم پس از المپیک پکن 
فرصت های زیادی را ایجاد کنیم و مطابق با ســرعتی که 
بخش فنی و قهرمانی جلو می رود زیرساخت ها را هم جلو 
ببریم اما در این ۱0 سال زمان طلایی خود را از دست دادیم. 

 32 اعزام
وی در ادامه بیان کرد: فدراســیون را با دلار 4 هزار تومان 
تحویل گرفتیم اما در ادامه سه چهار برابر شد و این سبب 
شد که جلو بردن برنامه ها سخت شــود. با این وجود این 
خدشه ای در برنامه هایمان ایجاد نکرد و توانستیم ۳2 اعزام 
انجام دهیم. قبلاً بسکتبال ۱0 تا ۱2 اعزام داشته اما الان چند 
برابر شده است و شاید ثمره اش در بازی های المپیک نمود 
پیدا کرد که سهمیه گرفتیم. علاوه بر این رنکینگمان از 2۷ 

به 22 صعود پیدا کرد. 

منتظر بودجه نیستیم 
وی در مورد برنامه های فدراســیون  برای المپیک 2020 
گفت: وزارت ورزش برای ما بودجه ای متفاوت در نظر گرفته 
که منتظر ابلاغ آن هستیم البته ما منتظر بودجه نیستیم و 
اسپانسر داریم. کادر فنی برنامه اش را داده و مطابق با آن بعد 
از لیگ اردوی تیم ملی شروع می شود و بازی تدارکاتی را در 

نظر گرفتیم. 

تا آخر شهریور با شاهین طبع 
وی در مورد سرمربی تیم ملی گفت: سرمربی ما آقای شاهین 
طبع است که تا آخر شهریور با او قرارداد داریم اما اضافه یا 
کم شدن کادرش دست خودش است. هیچ ابایی از انتخاب 

سرمربی خارجی نداریم اما در حال حاضرترجیح داده ایم 
مربی ایرانی باشــد، نتایجی هم که کسب کرده دست کم 
از مربیان قبلی ندارد و آمار می گوید که می تواند به عنوان 
یک مربی شاخص کنار ما باشد اما باشگاه ها می توانند مربی 

خارجی داشته باشند تا تیم ها را تقویت کنند.

مربی ملی در تیم باشگاهی؟
وی در واکنش به اینکه مربی تیم ملی نباید تیم باشگاهی 
داشته باشد بیان کرد: در بســکتبال ایران ظرفیتی داریم. 
اکنون ۱4 تیم در لیگ برتر داریم و نیروی انســانی زیادی 
نداریم و هیچ منعی وجود ندارد که مربی تیم ملی، باشگاه 
نداشته باشد. علاوه بر این نمی توانیم  باشــگاه ها را هم از 

داشتن مربیان ورزیده و خوب محروم کنیم. 

ضعف داوری
طباطبایی در مورد اینکه اعتراضات به بخش داوری در فصل 
جاری لیگ برتر زیاد شده است، بیان کرد: در بخش داوری 
سعی کردیم سیستم  ارزیابی عملکرد داشته باشیم و داوری 
ما فقط به چند داور الیت ختم نشود. قبلاً استعدادیابی لازم در 
داوری انجام نشده است در نتیجه سعی کردیم داوران جوان را 
اضافه کنیم. می پذیریم که نقاط ضعفی وجود دارد اما در صدد 
تقویت آن ها هستیم. در آسیا اردن به ما زنگ  زد و از ما چهار 
داور خواستند در نتیجه در آسیا قوی هستیم اما در جهانی 

داوری نداریم و نقطه ضعف هایی وجود دارد. 

می توانیم به المپیک صعود کنیم
طباطبایی در مورد برنامه فدراسیون برای حضور تیم ملی 
در المپیک گفت: هر تیمی دوست دارد جزو هشت تیم قرار 
بگیرد. هدفگذاری فدراسیون هم صعود از گروه است. اگر 
بتوانیم در تیم با توجه به تدارکات خوب اعتماد به نفس لازم 

را ایجاد کنیم می توانیم از گروه بالا برویم.

تأملی در رازهای جدایی احتمالی  کالدرون

پیرمرد  و  دریا
اعتراف رئیس فدراسیون در نشست خبری

در بسکتبال داور جهانی نداریم
ضد  حمله

گل محمدی: در 5 بازی برای ما 7 پنالتی نگرفتند 
ورزش: سرمربی تیم فوتبال شهرخودرو گفت: در 5 بازی اخیر ۷ پنالتی 
تیم ما دیده نشده است. یحیی گل محمدی در نشست خبری بعد از بازی 
 با تراکتور اظهار داشــت: برخی مواقع داوران تصمیماتی می گیرند که 
تب و تاب بازی را تحت تاثیر قــرار می دهند. در هر صورت به تراکتور و 
هوادارانش تبریک می گویم و معتقدم آنها امروز تیم بهتری بودند.  وی 
افزود: آنها تیم قدرتمندی هستند و روز به روز بهتر می شوند. ما هم تا 
جایی که توانستیم کاری کردیم که از نظر فنی مقابل آنها کم نیاوریم. 
داور کمی لذت فوتبال را در بازی امروز گرفت. وی در خصوص عصبانیت 
رحمتی و شوت وی به سمت یک توپ جمع کن گفت: داوری بازیکنان 
ما را عصبی کرده بود و چیز خاصی نبود. اگر کمیته داوران برای داوران 

تنبیه در نظر بگیرد ما هم برای رحمتی این کار را در نظر می گیریم.

شفر: باید مثل استراماچونی عمل می کردم
ورزش: وینفرد شــفر که در دوره مدیریت امیرحســین فتحی هم در 
این تیم حضور داشــت در واکنش به اقدامات استراماچونی گفت: من 
از اخبار باشگاه استقلال شگفت زده نمی شــوم. بر خلاف مربیان دیگر 
من هیچ وقت پرحرف نبودم و نخواستم به شهرت و اعتبار باشگاه لطمه 
بزنم. در نتیجه من خارج از مشکلاتمان صحبت می کردم و به بسیاری 
از جزئیات وحشتناکی که وجود داشت اشاره نمی کردم. البته شاید من 

هم باید این کار را می کردم.

مکانی: از سه تیم نروژی پیشنهاد دارم
ورزش: سوشــا مکانی درباره خداحافظی با هواداران تیم فوتبال نفت 
مسجدسلیمان اظهار کرد: طبق صحبتی که از ابتدای فصل داشتم، قرار 
بر این بود که به مدت نیم فصل در نفت بازی کنم و پس از آن برگردم. 
الان شرایط خوبی ندارم و کمی گیج هستم. نمی دانم چه کنم و تا روز 
شــنبه، تصمیم نهایی ام را می گیرم که به نروژ برگــردم یا خیر. از تیم 

خودم، میوندالن و دو تیم دیگر در لیگ برتر نروژ پیشنهاد دارم. 

کمک یک میلیاردی وزارت به امیدها
ورزش: با دستور مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و  جوانان، یک میلیارد 
تومان به حساب فدراسیون فوتبال برای هزینه های تیم امید ایران واریز 
شد.سلطانی فر پس از دیدار با کادرفنی و اعضای این تیم برای حمایت 
بیشتر از امیدهای فوتبال کشورمان دســتور داد این کمک به حساب 

فدراسیون واریز شود.

 منصوریان: گفتم من را کنار نگذارید
تا 12 میلیارد ذخیره کنید

ورزش:علیرضا منصوریان که لیگ نوزدهم را بــه همراه ذوبی ها آغاز 
کرده بود در نهایت پیش از دیدار برابر سایپا از سمت خود استعفا کرد. 
او درباره قطع همکاری با ذوبی ها گفت: به مسئولان باشگاه گفتم اگر در 
این زمان من از باشگاه بروم چه آسیب های مالی به باشگاه وارد می شود 
و چون این تیم را من بستم هر مربی که بیاید می گوید منصوریان تیم 
را خوب نبسته است. من به آن ها گفتم شــما این کار را نکنید و حدود 
۱0، ۱2 میلیارد تومان هم ذخیره کنید. شما این شانس را به من بدهید 

که به عنوان یکی از مربیان نسل جدید فوتبال ایران کارم را ادامه دهم.

مذاکرات برانکو با پرسپولیس؛ توافق نشد
ورزش: برانکو در مورد نشست با نمایندگان باشگاه پرسپولیس گفت: 
»جلسه ما برگزار و باشگاه پرســپولیس باز هم خواستار تخفیف شد. 
صحبت هایمــان را انجام دادیم، اما در نهایــت توافقی صورت نگرفت. 
مذاکراتمان امروز ادامه خواهد داشــت و امیدوارم ایــن بار به نتیجه 

برسیم«.  

 آخر دی زمان مرحله اول پلی آف
 لیگ برتر فوتسال 

ورزش: پس از هم اندیشی مدیران عامل باشگاه ها و کادرفنی تیم ملی 
فوتسال در خصوص زمان در اختیار قرار گرفتن بازیکنان به کادرفنی 
تیم ملی فوتسال تصمیم گیری شد. مسابقات مرحله نخست پلی آف 
لیگ برتر تا ۳0 دیماه به اتمام می رسد و پس از آن بازیکنان در اختیار 
کادرفنی تیم ملی فوتسال قرار خواهند گرفت. مسابقات مرحله نخست 
در روزهای پنجشنبه مورخ 2۶ دیماه و دوشنبه ۳0 دیماه برگزار خواهد 
شد و در صورت انجام بازی در دور سوم مرحله نخست پلی آف، مسابقه 

مربوطه روز چهارشنبه دوم بهمن ماه برگزار می شود.

منهای فوتبال

جایزه 2 هزار دلاری کیانوش رستمی 
ورزش: کیانوش رســتمی در مسابقات گزینشــی المپیک قطر 
کاپ با ثبت رکــورد ۱۷8 یک ضرب، 225 دوضــرب و مجموع 
40۳ کیلوگرم نایب قهرمان شــد و همچنین توانست هزار و ۶۷ 
امتیاز بگیرد. بر اساس اطلاعیه مسابقات قطر کاپ سه نفر اول که 
براساس سیستم )Robi Point( بیشترین امتیاز را گرفته باشند 

به ترتیب ۳هزار، 2هزار و هزار دلار دریافت می کنند.
 رستمی نیز با  هزار و ۶۷امتیازی که گرفت در رده بندی بهترین 
وزنه بردار مسابقات، دوم شد و توانست 2 هزار دلار دریافت کند. 

فارس الباخ قطری در رده نخست قرار گرفت.

قهرمان جودو المپیک در ایران 
ورزش: »لی وون هــی« قهرمان جودو جهــان و المپیک از کره 
جنوبی قرار است برای دو هفته به ایران بیاید. حضور این جودوکار 
سرشــناس کره جنوبی برای آموزش در رده های سنی مختلف و 

ارزیابی عملکرد جودوکاران و مربیان ایرانی خواهد بود.

تیم ملی هندبال عازم قطر شد
ورزش: بــه منظور آمادگی تیــم ملی هندبال برای شــرکت در 
رقابت های قهرمانی آســیا در کویت تیم ملی هندبال کشورمان 
سوم دی ماه راهی دوحه قطر شــد. قرار است ملی پوشان ضمن 
برپایی اردوی ۱0 روزه در کشور قطر با تیم ملی و باشگاه الاهلی 

این کشور بازی دوستانه داشته باشند.
مسابقات هندبال قهرمانی آسیا و انتخابی جام جهانی از 2۶ دی تا 

۷ بهمن ماه سال جاری در کویت برگزار خواهد شد.

حقوق مربیان و سرمربیان المپیکی تعیین شد
ورزش: پیمان فخری رئیس مرکز نظارت بر تیم های ملی از پرداخت 
حقوق 5 میلیونی به سرمربیان رشته هایی که موفق به کسب سهمیه 
المپیک شد ه اند، خبر داد. همچنین قرار است به ازای هر دو سهمیه 
المپیک به یکی از مربیان این تیم ها حقــوق 2 میلیون و 500 هزار 
تومانی پرداخت شود. اگر یک تیم چهار سهمیه بگیرد به دو دستیار 

سرمربی آن تیم، مبلغ 2.5 میلیون تومان تعلق می گیرد.

IOC در حال حاضر طلای کمیل قاسمی را 
تأیید نکرد

ورزش: پیرو مکاتبات قبلی فدراســیون کشتی و با پیگیری های به 
عمل آمده، کمیته بین المللی المپیک در مورد چگونگی دریافت مدال 
طلای المپیک کمیل قاسمی پاسخ داد. بر این اساس در پاسخ به ایمیل 
 IOC کمیته ملی المپیک به بخش روابط کمیته های ملی المپیک
طبق درخواست فدراسیون کشتی ایران، مبنی بر مثبت اعلام شدن 
تست دوپینگ نفرات اول و دوم مسابقات وزن ۱25 کیلوگرم کشتی 
آزاد بازی های المپیک 20۱2 لندن و کسب عنوان نخست توسط آقای 

کمیل قاسمی، موارد زیر اعلام شد:
- انجام آزمایش مجدد بر روی نمونه هــای لندن 20۱2 صورت 

گرفته و برای تعیین نهایی نتایج، زمان لازم است.
- فدراســیون جهانی مربوطه ملزم به رده بندی رســمی مجدد 

می باشد.
 - مورد ذکر شــده در جلســه هیئــت اجرایــی IOC )کمیته 
بین المللی المپیک( که در سال آینده برگزار می شود، باید مطرح 

و تصویب گردد.

 بلیت فینال یزدانی- تیلور 
در توکیو را رزرو کنید

ورزش: دیویــد تیلور که خــودش به تازگی از بنــد مصدومیت 
رها شــده، ابراز امیدواری کرده در فینال المپیک حسن یزدانی 
را ملاقات کند.حتــی دیوید تیلور که خــودش در ماه های اخیر 
با مصدومیت ســنگینی دســت و پنجه نرم می کرد، در پســتی 
اینستاگرامی برای بازگشت حســن یزدانی ابراز امیدواری کرده 
است. این کشتی گیر آمریکایی که در سال های اخیر گربه سیاه 
حسن یزدانی بوده و او را دو بار شکست داده، خطاب به او نوشت: 
»برای تو آرزوی بهبودی ســریع دارم. رقبای بــزرگ، ورزش و 
مسابقات را بسیار ویژه و خاص می کنند. اگر همه چیز خوب پیش 

برود، من مشتاقانه منتظر دیدن تو در توکیو هستم«.

امیرمحمد سلطان پور: زمان حضور زلاتــان ابراهیموویچ در لیگ 
حرفه ای آمریکا به تازگی به اتمام رسیده اما این سوئدی کهنه کار در 
حال حاضر هیچ علاقه ای برای خروج از دنیای فوتبال ندارد. او چند 
وقت دیگر ۳9 ساله خواهد شد اما در این مدت با کلیپ های مختلف 
در شبکه های اجتماعی با هوادارانش سرگرم تفریح بوده که مقصد 
بعدی او کجا خواهد بود.دوران فوتبال فوق العاده زلاتان شامل کسب 
عنوان قهرمانی در پنج کشور مختلف بوده و وی سابقه پوشیدن پیراهن 
بزرگ ترین باشگاه های جهان را دارد. در زیر مقاصد احتمالی او را که از 
چند روز دیگر با باز شدن پنجره نقل و انتقالات زمستانی ممکن خواهد 

شد را مورد بررسی قرار می دهیم:

آث میلان - برای دوباره به اوج برگشتن
بحث بازگشت زلاتان به آث میلان در چند فصل گذشته همیشه مطرح 
بوده و به تازگی پس از جدایی او از لس آنجلس گلگسی دوباره داغ تر از 
همیشه دنبال می شود. خود زلاتان نیز بدش نمی آمد که بر این آتش 
هیزم بریزد و به تازگی در مصاحبه با یک مجله ایتالیایی تأکید کرد که 

می خواهد به باشگاهی برود که دوباره بتواند به دوران اوج برگردد و به 
ایتالیایی ها قول داده که خیلی زود در آنجا خواهد بود. روسونری نیز به 
شدت به دنبال بازگشت به دوران خوش گذشته می گردد و با وجود 
اینکه زلاتان در آستانه 40 سالگی قرار دارد اما حضورش می تواند کمک 

بزرگی به میلان باشد.

اورتون
درنخســتین فصل کامل حضورش در لیگ برتــر انگلیس زمانی 
که همگان در خصــوص توانایی های گلزنی او در این لیگ ســخت 
شک داشتند، اما زلاتان موفق شــد 28 گل در تمامی رقابت ها برای 
منچستریونایتد به ثمر برساند. حالا با رفتن مربی سابق او یعنی زلاتان 
به تیم اورتون، این امکان وجود دارد که ایبرا راهی لیورپول و گودیسون 

پارک شود. البته کارلتو در کنفرانس خبری اعلام کرد که در حال حاضر 
برنامه ای برای آوردن او به انگلیس ندارد اما با او تماس خواهد گرفت تا 

شرایطش را بپرسد.

منچستریونایتد
وقتی که در سال 20۱8 زلاتان تصمیم گرفت شیاطین سرخ را به مقصد 
لس آنجلس ترک کند، بسیاری از این تصمیم او غافلگیر شدند. ستاره 
سوئدی دوران بسیار خوبی را در اولدترافورد می گذراند اما مصدومیت های 
شدید سبب شد که شرایط بدنی او دچار مشکل جدی شود. ابراهیموویچ 
چند وقت پیش به شوخی یا جدی در خصوص بازگشت به منچستر گفته 
بود و سولسشر نیز تأکید کرده بود که زلاتان شماره او را دارد و اگر دوست 

داشته باشد به این تیم برگردد از او استقبال خواهد شد.

اتلتیکومادرید
حدود دو ماه پیش زلاتان در شبکه های اجتماعی کلیپی منتشر کرد که 
از رفتن به اسپانیا می گفت بسیاری از فوتبال دوستان در این کشور بسیار 
مشتاق شدند اما بعداً مشخص شد که این فقط یک حرکت تبلیغاتی از 
طرف این مرد سوئدی بوده اما با همه این ها این به این معنی نیست که 
انتقال به لالیگا امکان پذیر نیست. اتلتیکومادرید توسط کارشناسان به 
عنوان بهترین مقصد برای او شناخته می شود که البته با خرید تقریباً 
قطعی کاوانی توسط روخی بلانکو این امکان کمرنگ تر شده اما والنسیا 

و بیلبائو را نیز می توان جزو گزینه های او دانست.

فیورنتینا
روزی روزگاری در دهه نود میــلادی، فیورنتینا محلی برای حضور 
بهترین مهاجمان اروپا بود و به همین دلیل طرفداران زیادی را پیدا 
کرده بود. زمانی که ایبرا گفت به زودی در ایتالیا شما را خواهم دید، 
بنفش پوشان فلورانس شاید آنچنان به ذهن نیامدند اما حضور در این 

تیم می تواند چالش جذابی برای ابراهیموویچ باشد.

ورزش: دیدارهای معوقه لیگ برتــر فوتبال عصر دیروز در 
شهرهای مختلف برگزار شد و در تبریز و در دیداری جنجالی 
»شهرخودرو« با نتیجه ۳ بر یک بازی را به تراکتورسازی واگذار 
کرد. در این بازی که به قضاوت کرمانشــاهی برگزار شد این 
داور روی گل دوم تراکتورسازی هند واضح مهاجم میزبان را 
در محوطه جریمه شهر خودرو نگرفت تا بازیکنان و کادرفنی 
میهمان به شدت اعتراض کنند. ظاهرا در لیگ امسال قرار 
نیست داوران برای تیم یحیی هیچ هندی را منظور کنند. شهر 
خودرو در بازی با سپاهان هم از نگرفتن هند در محوطه جریمه 
سپاهان متضرر شد.با این حال به نظر می رسد مسئولان این 
تیم باید برای داوری ها فکر موثرتری بکنند و از کمیته داوران 
بخواهند واکنش قاطعی به این حق خوری ها داشته باشد. 
گل های تراکتور را در این دیدار رضا اســدی در دقیقه ۳۷، 
مسعود شجاعی در دقیقه 50 و اشکان دژاگه در دقیقه ۷2 به 
ثمر رساندند و محمدحسین مرادمند تک گل شهرخودرو را 

در دقیقه 5۳ وارد دروازه رشید مظاهری کرد. تراکتوری ها با 
این پیروزی 2۷ امتیازی شدند و به رده پنجم صعود کردند 
و شــهرخودرو نیز با 28 امتیاز در رده چهارم باقی ماند. این 
هشتمین پیروزی تراکتور، چهارمین و سنگین ترین شکست 
تیم شهرخودرو در این فصل بود. در دیگر دیدار معوقه از هفته 
یازدهم دو تیم پارس جنوبی جم و پیکان در جم به میدان رفتند 
که تیم میزبان در این دیدار با نتیجه ۳ بر یک به پیروزی رسید.
پیکان در حالی در این بازی تن به شکست داد که پارس جنوبی 
بعد از جدایی کمالوند همچنان فاقد سرمربی است و عرفان جم 
رتبه به همراه محمد نوری )بازیکن( به صورت مشترک هدایت 

این تیم را بر عهده دارند. 
با این نتیجه پارس جنوبی جم ۱4 امتیازی شــد و با دو رده 
صعود در جدول در رده دوازدهــم قرار گرفت. پیکانی ها نیز 
با یک پله سقوط به رده چهاردهم رسیدند.گل گهر سیرجان 

هم موفق شد ترمز ماشین سازی را با یک گل شکست دهد .

ایتالیا، انگلیس یا اسپانیا پیش روی زلاتان

مقصدهای احتمالی غول سوئدی!

حمیدرضا عرب: جدایــی آندره آ اســتراماچونی از 
استقلال را باید قطعی دانست. ســرمربی ایتالیایی با 
شروطی که در قراردادش گنجانده به خصوص آنجا که 
بند غیر قابل مذاکره بودن درخواســت پرداخت تمام 
حقوقش را مطرح کرده، به کلی راهی برای بازگشــت 

خود باقی نگذاشته است. 
مدیران باشگاه اســتقلال هرگز حاضر نیستند چنین 
شــروطی را بپذیرند و قصــد دارند بــه زودی گزینه 
جدیدی را به عنوان ســرمربی استقلال معرفی کنند. 
در میان گزینه های باشگاه اســتقلال فقط یک نام را 
می بینیم. هرچند که زمزمه هایی درباره یک مربی خارج 
نشین به گوش می رسد اما حقیقت این است که وزارت 
ورزش و جوانان فرهادمجیدی را به عنوان ســرمربی 

این تیم برگزیده و قصد دارد به زودی نام او را به عنوان 
سرمربی جدید استقلال معرفی کند. 

در همین راســتا مجیدی رفــت و آمد هایی به وزارت 
ورزش نیز داشــته و قرارها پیرامون پذیرش جانشینی 
استراماچونی گذاشته شده اســت اما اینکه چه زمان 
نام مجیدی به عنوان سرمربی معرفی شود هنوز روشن 
نیست گرچه شروع تمرینات استقلال که از هفته  آتی 
خواهد بود دست مدیران باشگاه استقلال خواهد بست 
تا هرچه زودتر نام وی را اعلام کنند و درواقع نمی شود 

تأخیربیشتری را لحاظ کرد. 
فرهاد نشســت هایی هم با علی فتح الله زاده داشته و 
هماهنگی ها برای حضورش روی نیمکت استقلال به 

انجام رسیده است.

مجیدی در آستانه جانشینی استراماچونی

آگهی تغییرات موسسه کیفیت رضوی موسسه 
غیر تجاری به شماره ثبت 6032 و شناسه ملی 

    14007544286
 ب��ه اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عموم��ی عادی 
س��الیانه م��ورخ 1398,03,28 تصمیم��ات ذی��ل 
اتخاذ ش��د : - مؤسسه حسابرس��ی مفید راهبر 
ب��ه عن��وان بازرس مؤسس��ه ب��رای س��ال مالی 
منتهی به 1398,12,29 انتخاب گردید. - صورت 
ه��ای مالی مؤسس��ه کیفیت رضوی ب��رای دوره 
مالی منتهی به 1397,12,29 به تصویب رسید. - 
روزنامه قدس به عنوان روزنامه کثیرالانتشار 
جهت درج آگهی های مؤسس��ه برای سال 1398 

انتخاب شد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری مشهد )707220(
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آگهی تغییرات موسسه بیمارستان سیصد و بیست تختخوابی رضوی 
موسسه غیر تجاری به شماره ثبت 1272 و شناسه ملی 10380127084    

به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398,03,22 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : تبصره ذیل بند هـ ماده 7 
اساسنامه موسسه به شرح ذیل اصلاح گردید : ماده 7( هـ ـ تبصره: تخصیص مازاد حاصل از عملکرد سالیانه بیمارستان 
جهت امور بهسازی، تحقیق، پژوهش و به روز رسانی بیمارستان پس از تصویب مجمع عمومی صورت خواهد پذیرفت. 

بند ک به ماده 10 اساسنامه افزوده گردید. بندک ـ تصمیم گیری نسبت به مازاد عملکرد سالیانه موسسه .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )707231(
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آگهی تغییرات موسسه حسابرسی و خدمات مدیریت آگاهان تراز توس
 موسسه غیر تجاری به شماره ثبت 853 و شناسه ملی 10380099628    

به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1398,06,08 و نامه شــماره 98,232632 مورخ 98,6,27 جامعه حسابداران رسمی 
ایران تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : آقای حســن ســعیدی بیلندی با دریافت مبلغ 750000 ریال از صندوق موسســه ســهم الشرکه خود را 
به مبلغ 11250000 ریال کاهش داد. در نتیجه ســرمایه موسســه از 15000000 ریال به مبلغ 14250000 ریال تغییر یافت. -ســهم الشرکه 
شــرکا بعد از کاهش سرمایه : - آقای حسن ســعیدی بیلندی 11250000 ریال سهم الشرکه - آقای حسین محمدجانی 1500000 ریال سهم 

الشرکه - آقای سعید قدکپور 1500000 ریال سهم الشرکه .
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )707244(
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آگهی تغییرات شرکت منحله در حال 
تصفیه تولیدی طوس آرگون مشهد شرکت 

سهامی خاص به شماره ثبت 29472 و 
شناسه ملی 10380447220    

مجم��ع  صورتجلس��ه  اس��تناد  ب��ه 
عمومی ع��ادی بطور فوق الع��اده مورخ 
1398,09,17 تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
اقای س��ید وه��اب صاحبکار ب��ا کدملی 
0938854518 برای مدت یک سال به 

عنوان مدیر تصفیه انتخاب گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 

خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و 
موسسات غیرتجاری مشهد )707249(
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 آگهی تغییرات شرکت خدمات زیارتی راهیان زمزم کریمه سهامی خاص 
به شماره ثبت 12907 و شناسه ملی 14004114276

 ب��ه اس��تناد صورتجلس��ه هیئ��ت مدی��ره م��ورخ 1397,10,07 و مج��وز ش��ماره 
97,27,4452مورخ 97,10,23 مدیریت حج و زیارت استان قم تصمیمات ذیل اتخاذ 
ش��د : آقایان عزت ا     لله عاش��وری به ش��ماره ملی 0533817341 به سمت رئیس 
هیئت مدیره ،حبیب کاردان به ش��ماره ملی 0384372740به سمت مدیرعامل و 
عضو هیئت مدیره و س��ید محسن طباطبایی نژاد به ش��ماره ملی1189246023 به 
س��مت نائب رئیس هیئت مدیره انتخاب ش��دند .کلیه اوراق و اسناد تعهدآور با 
امض��ای مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره و یا نائ��ب رئیس هیئت مدیره و با مهر 

شرکت معتبر می باشد .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )706986(

 آگه�ی تغیی�رات موقوف�ات یزد و 
کرمان آستان قدس رضوی موسسه 
غیر تج�اری به ش�ماره ثب�ت 20 و 

شناسه ملی 10630002817
 به استناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده مورخ 1397,12,22 : - اشخاص حقیقی 
ذیل را برای مدت دو سال به عنوان اعضاء هیئت 
مدیره مؤسس��ه، انتخاب گردیدند. - آقای س��ید 
حس��ن صفاریان با ش��ماره مل��ی 0731608781 - 
آقای محمد حس��ین رحیمی نس��ب با ش��ماره ملی 
4431528849 - آق��ای حس��ین صاب��ری اناری با 

شماره ملی 4529881661 .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان مرجع ثبت 
شرکت ها و موسسات غیرتجاری رفسنجان )707361(
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آب                         ش�رکت  تغیی�رات  آگه�ی   
منطقه ای آذربایجان غربی سهامی 
خاص به شماره ثبت 7 و شناسه ملی 

10220001060
 به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی 
بطور ف��وق العاده م��ورخ 1398,02,29 و نامه 
شماره 98,34117,20,100 مورخ 1398,07,23 
وزیر محترم نیرو تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د: 
1- آق��ای مجید آقازاده حبش��ی ب��ه کد ملی 
2851287273 بعن��وان عض��و اصل��ی هیئت 

مدیره بمدت 2 سال انتخاب شد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ارومیه 

)706353(
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      صفحه 11

برگ س��بز و س��ند کمپانی خودروی ران��ا مدل 1394 
رنگ سفید روغنی به شماره انتظامی 423ه14 ایران 
36 ش��ماره موتور 163B0209416 و ش��ماره شاس��ی 
NAAU01FE0FT112808 ب��ه مالکیت اعظم محمدی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
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مدرک تحصیلی اینجانب سید مهیار مادرشاهیان 
مل��ی   ک��د   6725 ش  ش  جم��ال  س��ید  فرزن��د 
0944684629 صادره از مشهد در مقطع تحصیلی 
کارشناسی رشته مهندسی عمران صادره از واحد 
دانش��گاهی مش��هد ب��ا ش��ماره 148811101600 و 
تاری��خ  88/12/03 مفقود گردیده و فاقد اعتبار 
میباش��د. از یابن��ده تقاضا میش��ود اصل مدرک 
را به آدرس: مش��هد، دانش��گاه آزاد اس��امی- 
قاس��م آباد- چهارراه اس��تاد یوس��فی- پردیس 
دانشگاه- اداره دانش آموختگان ارسال نمایند.
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آگهی دعوت مجمع عمومی                       
فوق العاده شرکت راه گسترش فارس                   

)سهامی خاص( به شماره ثبت 2332
    ب��ه دلیل عدم تحق��ق نصاب لازم در 
دع��وت نوبت اول بدینوس��یله از کلیه 
س��هامداران و ی��ا نمانی��دگان قانون��ی 
آنه��ا دعوت به عمل می آید در جلس��ه 
مجم��ع عمومی ف��وق العاده ش��رکت که 
در روز دوشنبه مورخ 98/10/16 راس  
ساعت 8 صبح در محل شرکت واقع در 
شهرکرد ، خیابان گودال چشمه ، فرعی 
19 پاک 10 تش��کیل می گ��ردد ، حضور 

بهم رسانند .
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دارای   زاده  حس��ین  غامحس��ین  آق��ای 
شناسنامه شماره  1017 صادره از مشهد متولد 
03//54/08 فرزند محمدجواد اظهار می دارد 
که دانش��نامه پایان تحصیات مقطع کارشناسی 
اس��ت.  گردی��ده  مفق��ود  ایش��ان  دوم  نوب��ت 
لذا به موجب این آگهی دانشنامه مذکور ابطال 
می گردد. از یابنده تقاضا می ش��ود مدرک فوق 
را از طریق پس��ت به نش��انی مش��هد- پردیس 
دانش��گاه فردوس��ی- مدیریت آموزشی- اتاق 
202 ارسال و یا درصورت امکان تحویل نمایند.
مدیریت آموزشی دانش��گاه فردوس��ی مش��هد 
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آگهی تغییرات شرکت مهندسی نرم افزار 
رایورز شرق شرکت سهامی خاص به شماره 

ثبت 22180 و شناسه ملی 10380376590    
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق الع��اده م��ورخ 1398,0830 تصمیمات ذیل 
اتخاذ ش��د : - موسسه حسابرس��ی حافظ گام به 
شناس��ه ملی 10100484035 به س��مت بازرس 
اصلی و آقای س��عید فیروزبخت به ش��ماره ملی 
0941795721 به سمت بازرس علی البدل برای 
مدت یک س��ال مالی انتخاب شدند . - روزنامه 
کثی��ر الانتش��ار ق��دس جهت نش��ر آگه��ی های 
ش��رکت انتخاب ش��دند . - صورتهای مالی سال 

97 مورد تصویب قرار گرفت. 
اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری مشهد )707160(

9ع
81
21
83

آگهی تغییرات شرکت مجتمع تولیدی 
وخدماتی طلائیه شاندیز پارس شرکت سهامی 

خاص به شماره ثبت 32554 و شناسه ملی 
    10380477637

ب��ه اس��تناد صورتجلس��ه مجم��ع عمومی ع��ادی بطور 
فوق العاده م��ورخ 1397,03,30 تصمیمات ذیل اتخاذ 
ش��د : -آق��ای حس��ین آقابیک��ی ش��اندیز به ش��ماره 
مل��ی0934943036 به عنوان ب��ازرس اصلی و آقای 
محم��د تائب��ی خادر به ش��ماره مل��ی 0946304181 به 
عنوان ب��ازرس علی البدل برای مدت یک س��ال مالی 
انتخاب گردید. - روزنامه کثیرالانتش��ار قدس جهت 
درج آگهی های ش��رکت تعیین ش��د. -صورتهای مالی 

سال 95 مورد تصویب قرار گرفت .
 اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری مشهد )707187(

9ع
81
21
85

آگهی تغییرات شرکت مهندسین مشاور 
وراز شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 

6297 و شناسه ملی 10380221159    
 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1398,09,16 تصمیم��ات ذی��ل اتخاذ ش��د : 
1 - حق امضاء کلیه چک ها و اوراق و اس��ناد 
بهادار و تعهدآور رس��می و بانکی شرکت و 
اس��ناد و اوراق و نامه ه��ای عادی اداری با 
امضاء واحد و منفرد مدیرعامل ) خانم اعظم 
خس��روجردی خارج از سهامداران شرکت ( 

به همراه مهر شرکت معتبر می باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری مشهد )707201(

9ع
81
21
88

آگهی تغییرات شرکت نوید تجارت فاتح شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 17784 و شناسه ملی 10380333527     
به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1398,08,23 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1-خانم ملیحه پویا منش به شماره ملی 0940742691 
به ســمت رئیس هیئت مدیره 2ـ آقای ســید حســن سجادیان جاغرق به شــماره ملی 0937490415 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره 3ـ 
آقای سید حسین سجادیان به شمارملی 0934760985 به سمت مدیر عامل و عضو هیئت مدیره انتخاب گردیدند وکلــیه اسناد و اوراق 
بهــادار و تعهدآور شــــرکت از قبیل چک ، ســفته ، بروات ، قراردادها و عقوداســامی با امضاء مدیر عامل همراه با مهر شرکت معتبر می 
باشــد. محل شــرکت به آدرس : خراسان رضوی – مشــهد – بزرگراه شهید بابا نظر – بین بابا نظر 86 و84 کدپستی 9158834589 انتقال 

یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصاح گردید .
 اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )707221(

9ع
81
21
91

س
,9
81
22
03

 آگهی تغییرات شرکت نمادین زاگرس پایا با مسئولیت محدود به شماره ثبت 3827 و شناسه ملی 10340072184
 به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی مورخ 1397,12,20 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : آقایان افش��ین طاهری به کد ملی 
5279799548 و مهران رس��تمی به کد ملی 1819452808 و مهران کنعانی به کد ملی 2298857792 به س��مت اعضای هیئت 
مدیره برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند . آقایان افش��ین طاهری به کد ملی 5279799548 به س��مت مدیر عامل ، مهران 
رس��تمی به کد ملی 1819452808 به س��مت رئیس هیئت مدی��ره و مهران کنعانی به کد ملی 2298857792 به س��مت نایب 
رئی��س هیئ��ت مدی��ره انتخاب گردیدند . کلیه اوراق و اس��ناد مالی و تعهد آور بانکی از قبیل چک ، ب��روات ، و قراردادها با 

امضای مدیر عامل و رئیس هیئت مدیره و مهر شرکت معتبر می باشد . 
اداره کل ثبت اسناد و اماک استان چهارمحال وبختیاری اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری شهرکرد )705881(

سنگین ترین شکست مشهدی ها در تبریز رقم خورد

»شهرخودرو« در محاصره هندبالیست ها!

قبل از رفتن کالدرون چه اتفاقاتی 
خواهد افتاد؟ قدوســی، مدیــر روابط عمومی 

باشگاه هم در توضیحاتی در اینباره می گوید روز جمعه 
و بعد از بازی با نســاجی با کالدرون جلسه خواهیم گذاشت تا 

ببینیم ایشان چه مقدار از طلب شــان را می خواهند.  کالدرون در 
حال حاضر ۱20هزار دلار از قسط اول و ۳00هزار دلار بابت قسط دوم 
از پرسپولیس پول می خواهد که تامین این مبلغ فعلا در توان سرخ ها 
نیست و آنها امیدوارند کالدرون باز هم کوتاه بیاید و در این مساله با باشگاه 
همراه باشد. نکته اینجاست که سررسید قسط دوم کالدرون فرا رسیده 

و به اصطلاح فعال شده و با توجه به اینکه این مربی در نامه به فیفا، 
این مرجع تصمیم گیری را در جریان نحوه تعامل مالی با 

پرسپولیس قرار داده است، او می تواند بدون هیچ 
مشکلی با شکایت باقیمانده قراردادش 

را دریافت کند.
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فرهنگ و هنر

گزارش خبری

وحید جلیلی در نشست خبری »جشنواره مردمی عمار« مطرح کرد
 جای خالی قصه حماسه دانشمندان ایرانی 

روی پرده سینماها 
مهر: نشســت خبــری دهمین 
جشنواره فیلم های مردمی »عمار« 
روز گذشته در حسینیه هنر برگزار 
شــد. در ابتدای این نشست امین 
ســردارآبادی، دبیــر اجرایی این 
جشــنواره به ارائه گزارشی از این 

جشنواره پرداخت و گفت: افتتاحیه این جشنواره یازدهم دی ماه ساعت ۱۸ 
در سالن سرچشمه و اختتامیه 20 دی ماه برگزار می شود.

 
1۰ سال از تولد »عمار« گذشت

در ادامه وحید جلیلی، مسئول شورای سیاست گذاری جشنواره عنوان کرد: 
۱0 ســال گذشــت و این جریان اجتماعی و فرهنگی در کشور جوانه زد و 
اندک اندک رشد کرد و امروز به مرحله ای رسیدیم که از نگاه همه دلسوزان 
و علاقه مندان فرهنگ انقلاب اسلامی به نقطه شوق انگیز و قابل اتکا رسیده 
است. روزی که جشنواره در سال ۸۹ با ۱۹ فیلم آغاز به کار کرد، شاید کمتر 
کسی این گمان را داشت که این جریان تا اینجا پیش بیاید و نقطه امیدی 
برای فیلم سازان انقلاب اسلامی باشد. خدا را به خاطر همه این موهبت هایی 

که در طول این ۱0 سال از سوی مردم شاهد بوده ایم، شاکریم.
وی افزود: امسال هم جشنواره با اقبال خوبی در بخش های گوناگون روبه رو 
بوده و هیئت انتخاب به شــکل فشرده مشــغول نهایی کردن ارزیابی های 
اولیــه هســتند. داوری ها در برخی بخش ها آغاز شــده اســت. با توجه به 
آسیب شناسی هایی که شــده، کشور ما در برهه ای است که پرقهرمان ترین 
دوران را گذرانده، اما قهرمان در آثار ما وجود ندارد و حتی آثار ما ضدقهرمانانه 
هســتند. اما در همین وضعیت دوربین مستندسازان انقلابی جلوه هایی از 

فضائل ملی و تاریخی ما را به تصویر کشیده اند. 
جلیلی ادامه داد: هرچه کشور پیشرفت می کند انعکاس آن در سینمای ما 
کمتر است. قاتل ها، قاچاقچی ها، کارتن خواب ها، مفسدان، عرق خورها و... سهم 
خود را با موضوع های گوناگون در سینمای ایران دارند، اما جای دانشمندان 
بر پرده سینما ما خالی است. در شرایطی که پژوهشگران و متخصصان ایرانی 
توانستند کشــور را به افتخارات بزرگی برسانند و همچنان تصویر آن ها در 
سینمای ما دیده نمی شــود، اما این حرکت در جشنواره »عمار« آغاز شده  

است.
جلیلی بیان کرد: خوشحالم امروز بچه هایی که فقط در عمار دیده می شدند 

توانستند خود را به فضاها و جشنواره های مختلف تحمیل کنند.
در ادامــه جلیلی دربــاره بخش قرآنی این جشــنواره گفت: هر فیلمی که 
توصیه ای به امر خوب می کند، یک فیلم قرآنی اســت. ما کل جشــنواره را 
یک جشــنواره قرآنی می دانیم، ضمن اینکه در مجموعه »عمار« چیزی از 

آموزه های قرآنی نمی بینم.
جلیلی گفت: کیفیت سینمای ایران موقعی ارتقا پیدا می کند که وجه رسانه ای 
در آن جدی گرفته شود، البته در این چند سال اوضاع بهتر شده و از افتخارات 
»عمار« این است که مرعوب جوسازی های فضاهای فرمی نشده و به بخش 

رسانه ای توجه زیادی داشته است . 

 جایزه جشنواره »عمار« دیگر حتی ربع سکه هم نیست!
جلیلی درباره بودجه جشنواره عمار هم توضیح داد: جایزه جشنواره »عمار« 
دیگر حتی ربع سکه هم نیست! سال گذشته یک کارت هدیه ۷00 تومانی 
دادیم که تا صبح اختتامیه تأمین نشده بود. جایزه ای که در »عمار« سرش 
دعواســت جایزه دستکش ننه عصمت است. اگر ما می خواستیم از روز اول 
براساس مسائل مالی پیش برویم از همان جلسات اول شکست می خوردیم. 
در این ســال ها برخی اوقات مجلس برای مــا بودجه تأمین کرده، گاهی از 
سازمان تبلیغات گرفته ایم و... . اگر بخواهیم از لحاظ مالی جشنواره »عمار« را 

فهرست کنیم باید امکاناتی را که مردم آورده اند، لحاظ کنیم.
وی افزود: ما شــبکه اکران داوطلبانه در شــهرهای بسیار کوچک داریم. در 
مرحله اول کار »عمار« ایجاد پیوست اجتماعی برای هنر انقلاب بود و حالا 
وارد مرحله پیوست اقتصادی شده ایم. همین »منطقه پرواز ممنوع« بیش از ۴ 
میلیارد فروخته است. کسانی که متهم می کردند ما به کیفیت و مخاطب فکر 
نمی کنیم، حالا بیایند و نظر بدهند. برخی می گفتند این را اکران نکنید چون 
شکست می خورد و کارگردانش افسرده می شود. امیدواریم با به میدان آمدن 

مخاطبان جدید سینمای ما تکانی بخورد.
جلیلی تأکید کرد: طبق آمار ۹۵ درصد از افراد ما اصلاً سالی یک بار هم به 
سینما نمی روند. ما تلاش می کنیم این قهر مخاطبان را با سینما سامان دهیم. 
خیلی وقت ها این قهرها ناشی از مشکلات اقتصادی نیست. آن ها فیلم هایی 
با ویژگی های نزدیک به منطقه بومی و سنت های خود می خواهند. امیدوارم 

سرعت به بلوغ رسیدن سینمای ایران افزایش پیدا کند.

 تجلیل از »سرشار« و عوامل »گاندو« در جشنواره دهم
مسئول شورای سیاست گذاری جشنواره »عمار« درباره بخش نکوداشت ها 
توضیح داد: امســال از محمدرضا سرشار، نویسنده پیشکسوت و پرمخاطب 
ادبیات ایران و سازندگان سریال »گاندو« تجلیل می کنیم سریالی که حتی در 

خود صدا و سیما هم بایکوت شده است.
جلیلی عنوان کرد: برخی از دستگاه هایی که بودجه هنگفت در اختیار دارند 
مثل صداوسیما، ادعا می کنند بچه های انقلابی در بخش فیلم نامه حرفی برای 
گفتن ندارند، اما این با واقعیتی که امروز در جریان جشنواره عمار شاهد آن 

هستیم، مغایرت دارد.
در ادامه نادر طالب زاده، دبیر این جشنواره اظهار کرد: تفاوت »عمار« با بقیه 
جشنواره ها مشخص است. خودم به شــخصه در برنامه خودم از فیلم های 
»عمار« استفاده کرده ام. برای مثال از مستند »داد« در برنامه خودم استفاده 
کردم که با محوریت تظاهرات مسالمت آمیز بود. در غرب تظاهرات یک چیز 
عادی اســت و فرهنگ اینکه حق داریم اعتراض کنیم با همین فیلم دیده 
شد. »عمار« شــخصیت خاص خود را دارد. در حال حاضر با بحران بنزین 
باید ببینیم فیلم سازان چگونه این بحران را موشکافی می کنند. مستندسازی 

بی ترمز و جهادی یکی از ابزار پالایش است که باید به سمتش بروید.
وی افــزود: برخی از مســتندهایی که ما در عمار اکــران می کنیم در بقیه 
جشنواره ها حتی به نمایش هم گذاشته نمی شوند. امیدوارم این آثار موجب 
تحولاتی شود و کارگردانان و تهیه کنندگان آن ها در تلویزیون دیده و نفس 
تازه ای به تلویزیون دمیده شــود، چراکه این جشنواره یک رویداد دکوراتیو 

نیست.
طالب زاده در ادامه درباره رشد کیفی آثار توضیح داد: کیفیت در همه بخش ها 
بسیار برای ما مهم است. سال گذشته اصلاً در بخش مستند توقع نداشتیم 
یک عده به این خوبی و حرفه ای فیلم بسازند. به طوری که برخی از آن ها را 
می شد زیرنویس و به دیگر کشورها صادر کرد. بنابراین کیفیت آثار در هر دوره 
افزایش پیدا کرده در حالی که فیلم سازان ما دوره دیده نبوده اند بلکه خودشان 
تلاش کرده اند. من چندین بار به دوستان پیشنهاد کرده ام که برخی فیلم ها 
را زیرنویس و به کشورهای مختلف بفرستیم. به نظرم می شود از شخصیت 

»عمار« استفاده برون مرزی کرد.

 فرهنــگ و هنر/ زهره کهنــدل  حامد عنقا 
و بهرنــگ توفیقی که تجربه های مشــترکی چون 
سریال های »پدر«،»بر سردوراهی« و»انقلاب زیبا« 
را در کارنامه هنری خود دارند، در جدیدترین تجربه 
همکاری برای نمایش خانگی سریال »آقازاده« را جلو 
دوربین بردند به طوری که تجربه جدید عنقا برای 
شبکه نمایش خانگی پس از »قلب یخی« چهارمین 

همکاری او با توفیقی را رقم می زند.
این ســریال علاوه بر لوکیشن های تهران در مشهد 
و شــمال هم فیلم برداری دارد، اما عنقا برای عرض 
ارادت به آســتان مقدس علی بن موســی الرضا)ع( 
فیلم برداری لوکیشن های خارج از تهران را از مشهد 
آغاز کرده است. در این سریال که برای شبکه نمایش 
خانگی آماده می شود امین تارخ، امیر آقایی، مهدی 
سلطانی، ثریا قاسمی، لعیا زنگنه، جمشید هاشم پور، 
سینا مهراد، دیبا زاهدی، سامیه لک، مسعود فروتن 
و امین حیایی بــا حضور کامبیز دیرباز و هنرمندی 
نیکی کریمی و چند بازیگر دیگر ایفای نقش می کنند 
کــه هم چهره جدید خواهد داشــت و هم اینکه از 

بازیگران مشهدی استفاده می کند. 
چند روز است گروه تولید سریال به مشهد آمده اند تا 
صحنه های مربوط به این شهر را فیلم برداری کنند، 
صحنه هایی که بخش هایی از آن در حرم مطهر امام 

رضا)ع( گرفته می شود. 
یکی از لوکیشن های این سریال در یکی از هتل های 
مشهد است و ما به پشت صحنه کار رفتیم تا با عوامل 
آن گفت وگو کنیم. حامد عنقا طراح، نویســنده و 
تهیه کننده »آقازاده« درباره کار جدیدش به خبرنگار 
ما می گوید: برای من مهم بود و دوست داشتم کار را 
در مشهد کلید بزنم، اما هماهنگی ها با آستان برای 
گرفتن ســکانس های حرم طول کشید و به جهت 
فصل هم باید به این روزها می رسیدیم و یکی دو نفر 
از بازیگرانمان زمانشان هماهنگ نمی شد، اما تصمیم 
گرفتیم وقتی می خواهیم بخش های خارج از تهران 
را بگیریم چون به جز مشهد در شهرستان ها و نقاط 

دیگری هم کار داریم، اول از اینجا شروع کنیم.
تهیه کننده و نویسنده »آقازاده« با بیان اینکه همچنان 
افتخار می کنم که مثل ســریال های دیگرم در این 
سریال هم به موضوع حیا بپردازم و این موضوع نیاز 
جامعه امروز اســت، می گوید: واقعیت این است در 
کنار همه اهدافی که برای تولید این سریال همچون 
روحیه عدالت خواهی و مبارزه با فســاد برشمردیم، 
»آقازاده« پیشــکش فقیرانه ای به آســتان مقدس 
علی بن موسی الرضا)ع( است و سجل »آقازاده« را به 
نام وجود ایشان زده ایم چون اتمسفر وجود آستانشان 
با توجه به اینکه بخش هایی از سریال در مشهد ضبط 

می شود، بر همه کار غلبه دارد.

 دغدغه ساخت سریالی متفاوت دارم
عنقــا درباره انتخاب بازیگران می گوید: بازیگرانی را 
که برای کار انتخاب کردیم بدون توجه به شــهرت 
و مطرح بودنشــان و نگاه به گیشــه تلاش کردیم 
درست ترین انتخاب برای نقششان باشند، بنابراین 
اگر ســعی کردیم از امیر آقایی، امین حیایی و خانم 
نیکی کریمی اســتفاده کنیم به این علت است که 
مناسب ترین فرد برای این نقش هستند. من عادت 
دارم نقش را قالب بازیگر کنم تا وقتی او دیده شود 

احساس شود نمی شــده به بازیگر دیگری برای آن 
نقش فکر کرد.

وی با اشــاره به حضور سازمان هنری اوج به عنوان 
مشارکت کننده در سرمایه گذاری که البته همراهی 
این ســازمان صرفاً در بحث سرمایه مالی نیست و 
از حیث ذهنی، فکری و اجرایی نیز هســت، تأکید 
می کند: انگیزه ما برای »آقازاده« خیلی بالاست. پس 
از مدت ها که به شبکه نمایش خانگی برگشتیم با 
یک نگاه و دغدغه جدید اصرار داریم شبیه خیلی از 
سریال هایی که در این سال ها ساخته شده، نباشیم.

وی یادآور می شود: من به عنوان کسی که نخستین 
سریال شبکه نمایش خانگی را کار کردم، همیشه این 
دغدغه را داشتم که اگر مجدداً به این فضا برگردم، با 
شکل و نگاه دیگری، کاری متفاوت چه نسبت به آثار 
تلویزیونی خودم و چه نسبت به آثاری که این سال ها 

در شبکه نمایش خانگی ساخته شده، بسازم.
تهیه کننده »آقازاده« در پایان می گوید: هیچ حرفی 
مبنی بــر بهتر یا بدتر بودن ما نســبت به دیگران 
نیســت، بلکه می خواهیم کار جسورانه ای بکنیم و 
متفاوت بودن برایمان مهم است، درباره بد یا خوب 

بودنمان مردم باید تصمیم بگیرند.

 دیرباز: من »آقازاده« نیستم
کامبیزدیرباز، بازیگر »آقازاده« که نقشی دوگانه در 
ســریال ایفا می کند، چهره ای به ظاهر خشن و تند 
دارد که کلید ماجرا به دست اوست. دیرباز پیش از 
این در »پیکسل« به عنوان نخستین سریال تعاملی 
با حامد عنقا همکاری داشته که قرار است به زودی 
پخش شود. »پشــت بام تهران« و »زیر پای مادر« 
نیز از همکاری های او با بهرنگ توفیقی اســت. این 
بازیگر درباره اینکه چطور به این پروژه اضافه شــده 
به خبرنگار ما می گوید: با توجه به همکاری مشترکی 
که پیش از این با بهرنگ توفیقی و حامد عنقا داشتم، 
این کار به من پیشــنهاد شــد. ضمن اینکه پس از 
توضیح نقش و خواندن چند قسمت از فیلم نامه از 

نقش خوشم آمد و پذیرفتم.
وی درباره نقشــی که در این سریال بازی می کند، 
توضیح می دهد: این قصه ساختاری غیرخطی دارد 
و شــخصیتی که من ایفاگر آن هستم، شخصیتی 
دوگانه اســت که شــاید نتوان در چند جمله آن را 
توصیف کرد، ضمن اینکه من نقش »آقازاده« را بازی 

نمی کنم. 
دیرباز با بیان اینکه نقشــی متفاوت را نســبت به 
کارهای قبلی اش در این ســریال بازی کرده است، 
ادامــه می دهد: اگر خط کشــی نقش های منفی و 
مثبت را در نظر بگیریم، پس از سریال »تب سرد« 
نخستین نقش منفی و خاکســتری است که ایفا 
می کنم، سال ها بود که نقش منفی بازی نکرده بودم.

وی درباره اینکه همکاری مشترک با یک کارگردان 
موجب تیپ ســازی از آن بازیگر در ذهن کارگردان 
نمی شــود، می گوید: وقتی به زوایای مختلف یک 
شخصیت در سریالی پرداخته می شود آن شخصیت 
تبدیل به تیپ نمی شود. ضمن اینکه اینجا نویسنده 
و کارگردان یک نفر نیســتند و این تفاوت دیدگاه 
موجب می شود که بازیگر هم فضای متفاوتی را در 

آن نقش تجربه کند.
این بازیگــر اضافه می کند: من بــا کارگردان های 
مختلفی کار کردم و بهرنگ آرامش خاصی به گروه 
می دهد، ضمن اینکه آقای عنقا و آقای توفیقی در 
تعامل با اعضای گروه هستند و نظرات آن ها را مدنظر 

قرار می دهند.

 اولویتم فیلم نامه خوب است
دیرباز با بیان اینکه اولویــت انتخاب نقش هایش 
فیلم نامــه خوب اســت، تأکید می کنــد: معمولاً 
برایم اهمیتی نداشــته که یک فیلم ســینمایی 
به من پیشــنهاد می شود یا ســریال تلویزیونی یا 
ســریال نمایش خانگی در حالی که برای بسیاری 
از بازیگران این مســئله مهم است. برای من متن 
خوب و شــخصیت جذاب اهمیت دارد. اگر ۱0 تا 
شخصیت خوب برای تلویزیون به من پیشنهاد شود 
و یازدهمی کاراکتری سینمایی باشد، من آن ۱0 
پیشنهاد شخصیت خوب را از دست نمی دهم که 
بگویم چون ۱0 بار مدیوم سریال به من پیشنهاد 
شــده پس این بار روی پرده عریض سینما دیده 
شــوم، این طور نیست. همیشه شخصیت جذاب و 

قلم نویسنده برای من اهمیت داشته است.
وی با بیان اینکه فیلم نامه این ســریال به روز و داغ 
به دستشان می رسد و گاهی بازیگران از ادامه ماجرا 
هم اطلاع جزئی و دقیقــی ندارند، می گوید: وقتی 
می خواستم قرارداد کار را ببندم، 6 یا هفت قسمت 
از 20 یا 2۴ قسمت سریال آماده بود. نقش برای من 
توضیح داده شد و قبول کردم. مهم بود که حامد عنقا 
به عنوان نویسنده کار بداند چه کسی قرار است نقش 

»شهنام« را ایفا کند. 
من به او گفتم که اعتمــاد کامل به قلمش دارم و 
یاعلی می گوییم و جلو می رویم. در واقع نویســنده 
می داند چه کسی روی نقش سوار است و براساس 
مدل بازی او می تواند قصه را پیش ببرد. جالب اینکه 
وقتی گروه یک ســکانس را ضبط می کنند حتی 

کارگردان هم به جز کلیات از جزئیات به شکل دقیق 
مطلع نیست.

وی با بیان اینکه نخستین باری نیست که در مشهد 
کار می کند و پیشــتر بخشی از فیلم برداری سریال 
»زیر پای مادر« در این شهر انجام شده، خاطرنشان 
می کند: کار قبلی ما خیلی به حرم وابسته بود و بارگاه 
منور امام رضا)ع( همچون آهنربایی بود که همه ما را 

جذب خودش می کرد. 

 مغناطیس حرم آدم را جذب می کند
این بازیگر ادامه می دهد: در سریال »آقازاده« هنوز 
به ســکانس های حرم امام رضا)ع( نرسیدیم البته 
نقش من خیلی در حرم بازی ندارد ولی همیشه این 
مغناطیس و انرژی جذب کننده به ســمت حرم در 
مشهد وجود داشته است، چه سر صحنه فیلم برداری 
باشیم و چه نباشیم. مشهد یک جذابیت دیگر هم 
دارد که هر بار به این شــهر آمدم حتماً به آنجا سر 
زدم. آسایشــگاه شــهید »فیاض بخش« که خانه 

فرشته های بدون بال خداوند است.
وی با بیان اینکه شــخصیت »شهنام« شخصیتی 
نزدیک به آقازاده ماجراســت، یادآور می شود: آقای 
عنقا گفته قرار است با سریال »آقازاده« خواب را از 
چشم مردم بگیریم. قرار است که ذهنشان را درگیر 
کنیم. قصه این سریال موضوع روز و مبتلابه جامعه 
اســت. آقازاده ها کسانی هســتند که از نظر عموم 
جامعه، شایســتگی و لیاقت زندگی مرفه را ندارند 
و با پا گذاشــتن روی آدم های ضعیف تر و استفاده 
از رانت و موقعیت پدرانشــان به زندگی تجملاتی 
دســت یافته اند. قرار است این سریال فرصتی برای 
نمایش چهره منفور و خبیث این افراد باشد و مردم 
از فسادی که توسط آقازاده ها اتفاق می افتد، باخبر 
شوند. مطرح کردن همین موضوع دل آدم را خنک 
می کند. این سریال قرار است که از زاویه دراماتیک و 

نمایشی به این ماجرا بپردازد. 
به باور او سریال های نمایش خانگی خط قرمزهای 
کمتری نســبت به ســریال های تلویزیونی دارند و 
کار کــردن درباره این موضوعــات مهم و مبتلابه 
جامعه اهمیت دارد. با وجود اینکه تعداد تماشاگران 
سریال های تلویزیونی و نمایش خانگی با هم قابل 
قیاس نیست، اما موضوعاتی از این دست در شبکه 
نمایش خانگی با محدودیت هــای کمتری مواجه 

است.
گفتنی است، ســینا مهراد هم به صحنه آمده و به 
عنوان حامد قصه در سکانس هایی که بازی ندارد هم 
همراه پروژه اســت. امیر آقایی که نقش کلیدی در 
سریال بازی می کند، سخت درگیر نقش است و در 
گفت وگوی بین او و حامد عنقا، گویی یک سکانس 

جدید خلق می شود.
از گفت وگــو بــا اهالی پشــت صحنه و حرف های 
کارگردان و دستیاران او به نظر می رسد حامد عنقا 
در این ســریال هم مثل دیگر آثارش همان طور که 
قصه ای پیچیــده را در قالب ماجرایی عاشــقانه با 
چاشنی تند و تیز اجتماعی می گوید، علایق شخصی 
و خاطراتش را نیز در دل قصه مرور می کند و این بار 
هم بازیگران دنیای ذهنی او را بازی می کنند. دنیایی 
که خیلی زود و با آغاز پخش »آقازاده« ما نیز به آن 

وارد خواهیم شد.
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در پی اعلام پرفروش های نشر امیرکبیر

»آذریزدی« از »مارکز« و »اگزوپری« سبقت گرفت
خدیجه زمانیان: انتشــار یک خبر دل همه ما را گرم کرد به 
اتفاق های خوب عرصه ادبیات ، اخباری که نشان از ایجاد تغییر 

بزرگی در زندگی فرهنگ و هنر ما دارد. 
روز گذشته پرفروش ترین کتاب های انتشارات امیرکبیر اعلام شد. 
این خبر نشان داد بسیاری از گفته ها و گمانه زنی رسانه ها درباره 
بی توجهی مخاطب ایرانی به نویســندگان خودی، پایه و اساس 

چندانی ندارد و برگرفته از ذهنیتی قدیمی و کهنه است.  
خبر این بــود: مجموعه »قصه های خوب برای بچه های خوب« 
نوشته مهدی آذریزدی در صدر پرفروش های پاییز ۹۸ انتشارات 

امیرکبیر قرار گرفته است.
پنج عنوان کتاب پرفروش این انتشارات در ماه های مهر، آبان و آذر 
اعلام شده بود و طبق این گزارش به ترتیب عناوین »قصه های 
خوب برای بچه های خوب «)۸ جلدی( نوشته مهدی آذریزدی، 
»اصول فلسفه و تعلیم و تربیت« نوشته دکتر علی شریعتمداری، 
»توصیف ساختمان دســتوری زبان فارسی« نوشته محمدرضا 
باطنی، »صد سال تنهایی« اثر گابریل گارسیا مارکز به ترجمه 
بهمن فرزانه و »شــازده کوچولو« اثر آنتوآن دوسنت اگزوپری 
به ترجمه محمد قاضی در صدر پنج عنوان پرفروش انتشــارات 
امیرکبیر در پاییز ۹۸ قرار گرفتند. یعنی آذریزدی توانسته گوی 

سبقت را از مارکز و اگزوپری برباید.
این اتفاق ناخواسته نیفتاده و آذریزدی شایستگی این موفقیت را 
دارد. همه ما می دانیم مهدی آذر یزدی جزو نویسندگانی است 
که با دغدغه تعلیم و تربیت وارد عرصه نوشــتن برای کودکان و 
نوجوانان شد. او با هدف تعریف قصه در زمانه ای که کتاب برای 
این گروه سنی کمتر نوشته می شد و کسی به نیازهای کودکان 

و نوجوانان توجه نمی کرد، وارد این فضا شد و شروع به بازنویسی 
متون کهن کرد.  

آذریزدی در زمانی رفت سراغ نوشتن این کتاب ها و بازنویسی آثار 
کهن  که جنبش بازگشت به خویشتن مطرح شده بود و در همه 

ابعاد جامعه خودش را نشان داد. 

  جن و پری و خرافات را نباید به بچه ها آموخت
در پی همین جنبش جلال آل احمد کتاب غربزدگی و دکتر 
شریعتی کتاب بازگشــت به خویشتن را نوشتند. ریشه های 
شــناخت هویت در بخش های مختلف جامعه شکل گرفته 

بود برای اینکه نســلی را پرورش دهد تا هویت اصیل ایرانی 
را زیر ســایه پرچم اسلام بشناســند و با استبداد و استعمار 
مبارزه کنند. شهید مطهری »داستان راستان« را  سال ۳۹ 
منتشر کرد و نخستین جلد »قصه های خوب برای بچه های 
خوب« هم در ســال ۳6 منتشــر  شــد، اما اتفاقی که برای 
آثــار آذر یزدی افتاد اقبال جامعه به ایــن کتاب ها و تداوم 
انتشار آن ها بود. این اقبال دلایل متفاوتی داشت اول اینکه 
داســتان ها از آثار اصیل انتخاب شــده بود و آذریزدی این 
کتاب هــا را از لحاظ ارزش های ادبی، فرهنگی و آموزشــی 
بررســی کرده بود و بعد به ســراغ آن ها رفت. مثلًا با وجود 

اینکه شــاهنامه فردوسی اثر برجسته ای در حوزه فرهنگ و 
هویت دینی ماست، اما به نظر آذریزدی برای بچه ها مناسب 
نبود و یا  او به ســمت بازنویســی هزار و یک شب نرفت، به 
جز معدودی داستان چون برای این اثر ارزش آموزشی قایل 
نبود. او در زمان خودش معتقد بود جن و پری و خرافات را 
نباید به بچه ها آموخت. آذریزدی شــناخت خوبی از هویت 
ایرانی داشــت. او ســراغ  ادبیات تعلیمی  گذشته رفت، اول 
کلیله و دمنه و بعد مرزبان نامه را بازنویسی کرد و در نهایت 
در جلــد هفتم »قصه های خوب بــرای بچه های خوب« به 
گلستان رســید. قصه های قرآنی هم به خاطر وجه آموزشی 
و تعلیمی بودن برایش اهمیت داشت  که در چاپ های قدیم 

نشر امیرکبیر منابع داستان ها نوشته شده است.
آذریزدی به خاطر تجاربی که داشته مدیریت کالای فرهنگی را 
در حد و اندازه و مقیاس روزگار خودش می شناخته است. آثار او 
اگرچه جزو نخستین های بازنویسی نبود و پیش از او هم افرادی 
وارد این عرصه شده بودند، اما او توانست با مخاطب سنجی آثاری 
را برای کودکان و نوجوانان بازنویســی کند که همیشه در نشر 

امیرکبیر تا امروز منتشر می شده اند. 
آمار فروش نشــر امیرکبیر اگرچه صحه ای است بر توان قلمی 
مهدی آذریزدی، اما می توان از منظر دیگری این اتفاق را به فال 
نیک گرفت و آن توجه خانواده های ایرانی به کتاب ایرانی است. 

پرفروش شدن مجموعه  کتاب های »قصه های خوب برای بچه های 
خوب« نشان می دهد خانواده ایرانی متوجه شده ادبیات و هنر از 
هر ابزار دیگری برای رشد و تکامل انسان ها موفق تر است و کتاب 

علاوه بر سرگرمی می تواند کارکردهای دیگری هم داشته باشد.

در آســتانه سالروز  فرهنگ و هنر: 
عملیات کربــلای ۴ اثر جدید حمید 
حســام با عنوان »هفتــاد و دومین 
غواص« به زودی توســط انتشــارات 

شهید کاظمی روانه بازار می شود.
روایــت ایــن اثــر دقیقــاً منطبق با 
واقعیتی اســت که در شامگاه چهارم 
دی ماه ســال 6۵ در منطقه عملیاتی 
افتاد. حمید حســام  اتفاق  کربلای۴ 
پــای صحبت هــای کریــم مطهری، 
فرمانده گــردان غواصی گردان جعفر 
طیــار از لشــکر انصارالحســین)ع( 
نشســته و همه وقایع آن شــب را از 

زبان او نوشته است. 
حسام پیش از این درباره آشنایی اش 

بــا کریم مطهری گفته بــود: »کریم 
مطهری را از ســال های آغاز تأسیس 
اطلاعات و عملیات در قصرشــیرین 
دیــده بــودم . قــد رشــیدش او را 
همیشــه توی چشــم می آورد. کریم 
نوجوانی، همکلاس  مطهری همبازی 
دبیرســتانی و همــرزم هماره متصل 
به علــی چیت ســازیان در اطلاعات 
عملیــات بود که از ســال های میانی 
جنگ به پیشــنهاد علی آقــا، گردان 
غواصی لشــکر را تأسیس کرد و من 
سخت تشــنه شــنیدن روایت کریم 
مطهری از رزم عاشــورایی کربلای ۴ 
بودم. همان شبی که او ۷۱ غواص را 
از جمع گردان ۱۷۵ نفری اش داخل 

آب برد و خودش جلوتر از بقیه سینه 
اروند را شــکافت و به ساحل دشمن 
رسید تا جایی که حنجره اش با گلوله 
دشــمن شکافته شــد. آن گلوله داغ 
هنوز روی تکلم او تأثیر گذاشــته، اما 
دلنشین و عاشــقانه حرف می زد. آن 
شــب فقط یادی از علی چیت سازیان 
کــرد و گفت: »وقتی می خواســتیم 
داخل آب برویــم علی آقا لب نیزارها 
گفت: کریم اگه به گرداب برخوردی، 
آب وحشی اروندرود را به فاطمه زهرا 
قسم بده«. همین جمله کافی بود که 
بغضش بشکند و اشک همه را درآورد 
و مــن جرقه نگارش کتاب »غواص ها 
بــوی نعنا می دهنــد« در ذهنم زده 

شود. همان سال ها خط  شکنی کردم 
نخستین کتاب را - هر چند مختصر- 

از رزم کربلای۴ نوشتم«. 
پس از نوشــتن »غواص هــا بوی نعنا 
می دهند« که نخســتین اثــر ادبی با 
محوریت غواصان کربلای ۴ بود، حمید 
حسام به دنبال این بوده تا نگفته های 
کریم مطهری را بشنود و منتشر کند. 
او در اثــر جدیــدش زندگــی  کریم 
مطهــری را از دوران کودکــی اش تا 
پیروزی انقلاب و آغاز جنگ و حضور 
جانانه و عاشــقانه در همجواری نیمه 
 گمشــده اش علی چیت ســازیان تــا 

رزم های آبی روایت می کند. 
قطعــاً این اثر متقن ترین و کامل ترین 

روایتی است که از عملیات کربلای ۴ 
به رشــته تحریر درآمده که می تواند 
پاســخگوی بســیاری از شــبهات و 

ناگفته های این عملیات باشد.
حمید حسام پیش از این آثاری چون: 
نعنا می دهند«، »آب  بوی  »غواص ها 
هرگــز نمی میرد«، »وقتی مهتاب گم 
شد« را نوشــته که اثر اخیرش مورد 

اقبال قرار گرفته است. 
کتاب تازه حمید حســام بــا عنوان 
»هفتاد و دومین غواص« همین روزها 
همزمان با سالروزعروج غواصان جان 
برکــف وعملیات کربلای ۴، توســط 
نشر شــهید کاظمی روانه بازار کتاب 

خواهد شد. 

همزمان با سالروز عروج 72 
غواص شهید منتشر شد

 متقن ترین روایت
 از عملیات کربلای 4 

روزها و یادها

زاویه دید  

گزارشی از پشت صحنه ساخت سریالی  در نکوهش مفاسد اقتصادی که بخش هایی از آن در مشهد فیلم برداری می شود

دیرباز: من »آقازاده« نیستم
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